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 Na sjednici Gradskog vijeća Grada Poreča-Parenzo, održanoj 15. prosinca 

2016. godine, vijećnica Dolores Ghersinich postavila je sljedeće pitanje: 

 

 "Po kojem je kriteriju Grad donio odluku da se novoj ginekologinji u Domu 

zdravlja plaća najam stana od 36.000,00 kn godišnje? Zašto se takvi kriteriji ne 

koriste i za druge liječnike koji dolaze raditi u Poreč kao npr. za mlade liječnike na 

hitnoj i dr. liječnike?" 
 

 Na postavljeno vijećničko pitanje daje se sljedeći odgovor: 

 

Grad Poreč-Parenzo u okviru socijalne politike grada razrađuje smjernice 

stambene politike koja uz ostalo predviđa izvanredno osiguravanje stambenog 

smještaja za deficitarne kadrove, posebno liječnike najdeficitarnijih specijalnosti, u 

iznimno opravdanim situacijama kada je primarni interes Grada i svih stručnih tijela 

Grada iz oblasti zdravstva i socijale zaštita zdravlja građana Poreča i čuvanje 

postojećih standarda zdravstvene zaštite. Ginekolozi, posebice primarni ginekolozi, 

jedna su od najdeficitarnijih specijalnosti među liječnicima koji su deficitarno 

zanimanje u RH u cijelosti. 

U Poreču postoje dva tima primarnih ginekologa u sklopu Istarskih domova 

zdravlja, Ispostave Poreč, s obzirom na broj žena koje istim liječnicima temeljem 



zdravstvenog osiguranja pripadaju kao korisnice zdravstvenih usluga (i to oko 13 000 

žena).  

Tijekom 2016. jedan ginekolog najavio je odlazak i otišao u mirovinu. 

Ginekologinja iz drugog tima u svojoj zaštiti ima 7000 žena, što je na gornjoj granici 

zakonom dozvoljenog broja korisnica o kojima jedan ginekolog može stručno i 

odgovorno brinuti. U trenutku najave odlaska u mirovinu postalo je upitno kako 

osigurati zaštitu za 6000 porečkih žena, među kojima je velik broj trudnica, čiju je 

primarnu ginekološku zdravstvenu zaštitu pokrivao liječnik koji je otišao u mirovinu. 

Druga ginekologinja,  zbog velikog broja vlastitih korisnica, to nije bila u mogućnosti 

niti temeljem zakona.  

Važno je naglasiti da su primarni ginekolozi u RH i Istri jedni  od 

najdeficitarnijih specijalista. Iz tog razloga u Puli bolnički ginekolozi odrađuju 

ambulantu Istarskih domova zdravlja zbog nedostatka ginekologa u primarnoj 

zdravstvenoj zaštiti u Istri i državi. 

Primarni interes Grada i stručnih timova Grada iz ove oblasti bio je omogućiti 

dosadašnji standard zdravstvene zaštite za gotovo 6000 žena Poreča, jer se radi o 

primarnoj zdravstvenoj zaštiti i skrbi o osjetljivoj skupini korisnica zdravstvene 

zaštite. I Nacionalni preventivni programi posebno rangiraju zaštitu žena od 

novotvorina (dojke, grlića maternice), uvode cjepivo protiv HPV-a po uzoru na 

razvijene zemlje zapada. Dakle, gradski timovi su prioritetno procjenjivali o 

doprinosu zaštiti osjetljive skupine korisnika zaštite i to zaštiti porečkih žena i 

nerođena djece. Pri tom je također dobro naglasiti da je Poreč jedan od malobrojnih 

gradova Hrvatske koji i dalje ima pozitivan prirodni prirast (veći broj rođene djece od 

umrlih). Ovaj standard Grad Poreč-Parenzo čitavim nizom mjera nastoji i održati. 

Sigurna zdravstvena zaštita žena i još nerođene djece Poreča tako je samo jedna od 

logičnih odluka koja se nametnula prateći isti smjer podrške građanima i obiteljima 

Poreča.  

Na natječaj Istarskih domova zdravlja za primarnog ginekologa/inju u Poreču 

iz čitave RH javila se samo jedna liječnica, spec. ginekologije, koju je istovremeno 

trebala i Riječka bolnica. Kako bi 6000 žena Poreča imalo optimalnu zaštitu i dalje u 

svom gradu, liječnici koja je iskazala interes i za Poreč osiguran je stan u periodu 

prilagodbe (od 7 do 12 mjeseca 2016.), a u Proračunu za 2017. planirana su sredstva 

za najam stana i za ovu godinu. Istoj liječnici stan je ponudio i Grad Rijeka samo da 

bi izabrala Rijeku.  

Da nije osiguran liječnik/ca ginekolog za Poreč, tada bi 6000 žena, među 

kojima i trudnice, bilo raspoređeno posredstvom Hrvatskog zavoda za zdravstveno 

osiguranje istarskim liječnicima i dio porečkih žena ne bi imao osiguranu zdravstvenu 

zaštitu u svom gradu, nego bi putovale u dijelove Istre. To bi  značilo pad standarda 

zdravstvene zaštite za žene (i nerođenu djecu Poreča). Radi se o simboličnoj cifri za 

najam stana u odnosu na značaj i važnost osiguravanja ove deficitarne specijalnosti za 

zaštitu porečkih žena i nerođene djece.  

Osnovni  kriterij kojim su se rukovodili gradski timovi bio je ne dozvoliti pad 

standarda primarnih zdravstvenih usluga u zajednici u odnosu na postojeći. Iz istog 

razloga Grad već nekoliko godina osigurava nekoliko puta veći iznos za osiguravanje 

dodatnog stručnog kadra (liječnika i drugih radnika) na Hitnoj medicinskoj pomoći 

(HMP) u Ispostavi Poreč.  Stav je stručnih timova Grada da našim  građanima, uslijed 

brojnih reformi zdravstva i HMP, ne smiju bili ugroženi životi ili zaštita 

najosjetljivijih skupina. Jer život Porečana i zaštita najranjivijih skupina korisnika 

zdravstvenih usluga nema cijenu. Liječnicima i drugim kadrovima HMP osiguravaju 

se sredstva za plaće zimi i ljeti u cilju zaštite lokalnog porečkog nad standarda. Na 



žalost, liječnici na HMP imaju najveću fluktuaciju od svih drugih timova u 

zdravstvenom sustavu, jer Ministarstvo zdravstva ne osigurava i nije usustavilo 

specijalizacije iz urgentne medicine. Tako mladi liječnici brzo i često odlaze iz 

jedinica HMP, jer uslijed deficitarnosti liječničke struke vrlo brzo dobivaju druge 

željene specijalizacije.  

Osim toga, Poreč izuzetno dobro surađujući sa Zavodom za hitnu medicinu 

Istarske županije nastoji da se u HMP Ispostavi Poreč zapošljavaju lokalni mladi 

stručnjaci (liječnici) kad god udovoljavaju uvjetima. Tim više što su mladi liječnici 

bili ili jesu korisnici deficitarnih stipendija Grada Poreča-Parenzo, zbog podrške 

zapošljavanju mladih Poreča i zbog specifičnog rada u ispostavama HMP koji 

zahtijeva i uključuje pripravnost, te izvanredne dolaske liječnika po potrebi (što je 

moguće organizirati samo sa liječnicima koji stanuju u okruženju grada).  

Na postavljeno vijećničko pitanje dobili smo odgovor i od ravnatelja Istarskih 

domova zdravlja i voditeljice Ispostave Poreč, te ga u privitku dostavljamo. 

 

 

Dostaviti:        Pročelni ca 

1. Naslovu,                       Vesna Kordić 

2. Arhiva, ovdje. 

 

 


